
Přídavná jména jsme se učili v minulé kapitole. Je to slovní druh, který 

odpovídá na otázku Jaké  něco je? 

 Jaký je ten pes? Rychlý. That is a fast dog. 

 Jaký je tvůj kamarád? Dobrý. He is my good friend. 

 Jaký je ten úkol? Snadný. That’s an easy exercise. 

 

Také jsme se učili přídavná jména stupňovat, ale stále šlo o odpověď na 

otázku jaký? 

 Jaký je tvůj pes? Rychlejší. Your dog is faster than my dog. 

 Jaký je tvůj koláč? Lepší. Your cake is better than mine. 

 Jaký je tento úkol? Snadnější. This exercise is easier. 

 Jaká je Desha? Nejlepší! Desha is the best singer in the world? 

 

 

 

V této lekci se učíme jiný slovní druh – příslovce. Tento slovní druh odpovídá 

na otázku Jak  se něco děje? 

Příslovce se tvoří z přídavného jména podobně jako v češtině. Všimni si: 

snadný  snadno, krásný  krásně, tichý  potichu, bezpečný  bezpečně 

 

V angličtině je tomu podobně. Zjednodušeně se dá říct, že příslovce se tvoří 

z přídavného jména tak, že za přídavné jméno přidáme –ly. 

easy  easily, beautiful  beautifully, quiet  quietly, safe  safely 

 

Výjimky jsou akorát: 

 -y na konci změkčíme (easy – easily) 

 -e na konci odstraníme (horrible – horribly) 

 nepravidelná příslovce 

o fast – fast (ne fastly!) 

o good – well (ne goodly!) 

o hard – hard (ne hardly!) 

 

 

Cvičení (přelož): 

She’s careful. She does her homework carefully. 

____________________________________________________________________

____________________________________________________________________ 

Jolana is a bad singer. She sings very badly. 

____________________________________________________________________

____________________________________________________________________ 

Náš dědeček je pomalý. Chodí pomalu. 

____________________________________________________________________

____________________________________________________________________ 

Je to dobrý robot. Pracuje dobře. 

____________________________________________________________________

____________________________________________________________________ 

 

Zvláštní druh příslovcí jsou frekvenční příslovce, nebo chcete-li příslovce 

častosti. Také odpovídají na otázku jak – přesněji: Jak často? 

Učili jsme se 7 frekvenčních příslovcí. 

Tato příslovce stojí: 

 před slovesem (He never listens to Madonna.) 

o i v záporných větách (He doesn’t normally listen to Madonna.) 

o i ve větách s can (Patricia can often go to the parties.) 

 mezi have a got (Our teacher has always got a good idea.) 

 !za slovesem být! (She is seldom sad.) 

 



Sloveso have to znamená muset a vkládáme ho do věty před děj, který 

někdo musí dělat. 

 I go to school. (Já chodím do školy.) 

 I have to go to school. (Já musím chodit do školy.) 

 Jacob eats spinach. (Jakub jí špenát.) 

 Jacob has to eat spinach. (Jakub musí jíst špenát.) 

Všimněte si, že –s ve třetí osobě (eats) platí i pro have to (has to).  

 

V otázkách je tomu následovně: 

 Do you go to school? (Chodíš do školy?) 

 Do you have to go to school? (Musíš chodit do školy?) 

 Does Jacob eat spinach? (Jí Jakub špenát?) 

 Does Jacob have to eat spinach? (Musí Jakub jíst špenát?) 

V otázkách je vždy have to, protože –s ve třetí osobě si bere sloveso Does. 

 

V záporu je tomu podobně: 

 I don‘t go to school. (Já nechodím do školy.) 

 I don‘t have to go to school. (Já nemusím chodit do školy.) 

 Jacob doesn‘t eat spinach. (Jakub nejí špenát.) 

 Jacob doesn‘t have to eat spinach. (Jakub nemusí jíst špenát.) 

 

 

Cvičení (přelož): 

He has to wear a uniform. 

____________________________________________________________________ 

Ty musíš počkat. 

____________________________________________________________________ 

He doesn’t have to get up early. 

____________________________________________________________________ 

My nemusíme pracovat v sobotu. 

____________________________________________________________________ 

 

Does she have to do her homework? 

____________________________________________________________________ 

Musí oni nosit džíny? 

____________________________________________________________________ 

Musíš vařit večeři? 

____________________________________________________________________ 

 

 

Dopiš frekvenční příslovce, kam patří. Poté větu přelož. 

1. usually 

I               watch               TV               in the evenings. 

______________________________________________________ 
 

2. always 

It               is               good fun. 

______________________________________________________ 
 

3. often 

We               don‘t               go               to a football match. 

______________________________________________________ 
 

4. never 

I               send               Valentine’s cards. 

______________________________________________________ 
 

5. sometimes 

She               can               drive               their car. 

______________________________________________________ 
 

6. seldom 

We               go               swimming. 

______________________________________________________ 
 



Řešení 
She’s careful. She does her homework carefully. 

Je opatrná/pečlivá/důkladná. Dělá své domácí úkoly opatrně/pečlivě/důkladně. 

Jolana is a bad singer. She sings very badly. 

Jolana je špatná/zlá zpěvačka. Zpívá velice špatně/zle. 

Náš dědeček je pomalý. Chodí pomalu. 

Our grandpa/grandfather is slow. He walks/goes slowly. 

Je to dobrý robot. Pracuje dobře. 

It’s a good robot. It works well. 

 

He has to wear a uniform. 

On musí nosit uniformu. 

Ty musíš počkat. 

You have to wait. 

He doesn’t have to get up early. 

Nemusí vstávat brzy. 

My nemusíme pracovat v sobotu. 

We don’t have to work on Saturday. 

Does she have to do her homework? 

Musí dělat své domácí úkol? 

Musí oni nosit džíny? 

Do they have to wear jeans? 

Musíš vařit večeři? 

Do you have to cook diner? 

 

 

 

 

 

 

 

1. I usually watch TV in the evenings. 

(před slovesem) 

 

2. It is always good fun. 

(za slovesem být) 

 

3. We don’t often go to a football match. 

(před slovesem = mezi pomocným don’t a slovesem) 

 

4. I never send Valentine’s cards. 

(před slovesem) 

 

5. She can sometimes drive their car. 

(před slovesem = mezi modálním can a slovesem) 

 

6. We  seldom go swimming. 

(před slovesem) 

 

1. Já obvykle sleduji večer televizi. 

2. Je to vždy dobrá zábava. 

3. My často nechodíme na fotbalové zápasy. 

4. Nikdy neposílám valentýnky. 

5. Ona může někdy řídit jejich auto. 

6. Málokdy/Zřídkakdy chodíme plavat. 

 

 


